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    R A D A   P O W I A T U 

 N O W O S O L S K I E G O 

ul. Moniuszki 3, 67-100 Nowa Sól 

tel. 68 458 68 48,  fax 68 458 68 31 

BR.0002.50.2022                 

Nowa Sól, dnia 28 października 2022 r. 

Protokół nr 50/2022 

z L sesji VI kadencji Rady Powiatu Nowosolskiego 

z dnia 28 października 2022 roku 

 

L sesja Rady Powiatu Nowosolskiego została zwołana przez Przewodniczącego Rady Pana 

Jarosława Suskiego na podstawie art. 15 ust. 7 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie 

powiatowym (tekst jednolity Dz. U. z 2022 r. poz. 1526). 

➢ zawiadomienie załącznik nr 1 niniejszego protokołu; 

W sesji uczestniczyli radni oraz zaproszeni goście zgodnie z listą obecności.  

➢ lista obecności – załącznik nr 2 i 3 niniejszego protokołu; 

O godz. 9:00 Przewodniczący otworzył sesję i na podstawie list obecności stwierdził, że  

w sesji uczestniczy 17 radnych, co stanowi quorum i Rada jest władna do podejmowania uchwał. 

Następnie przywitał Starostę, Wicestarostę, Członków Zarządu oraz Skarbnika i Sekretarza 

Powiatu, Panią Halinę Napieralską – Pruską Przewodniczącą Powiatowej Rady Seniorów oraz 

przybyłych gości. 

Następnie przywitał Panią Zuzanna Topór zawodniczkę Kickboxingu, która zdobyła złoty 

medal w kategorii K-1 juniorów na Mistrzostwach Świata w Lido di Jesolo, we Włoszech. Kolejno 

przywitał zawodników Kajakowego Klubu Sportowego Nowa Sól tj. Rafała Poklepę, Amelię 

Turczyk, Annę Silivanenko, Macieja Cichockiego, Macieja Falbagowskiego, Zuzannę Banasiak 

oraz Paulinę Rybacką wraz z trenerami, rodzicami i opiekunami, którzy za wybitne osiągnięcia 

sportowe oraz reprezentowanie powiatu nowosolskiego na terenie całego kraju otrzymali z rąk 

Przewodniczącego i Starosty listy gratulacyjne oraz upominki.  

Pani Halina Napieralska – Pruska Przewodnicząca Powiatowej Rady Seniorów omówiła 

działania rady w ostatnim czasie, a przede wszystkim spotkanie z przedstawicielami seniorów  

z transgranicznych miejscowości, z terenu Niemiec. Podziękowała radnym za otrzymane wsparcie 

finansowe. Następnie przedstawiła agendę zebrania Ogólnopolskiego Porozumienia Rad 

Seniorów, które odbyło się dnia 25 października 2022 r. w Zielonej Górze. Kolejno zaprosiła do 

uczestnictwa w sesjach Rady Seniorów Powiatu Nowosolskiego oraz poprosiła o wsparcie 

finansowe wyjazdu przedstawicieli rady na konferencję Ogólnopolskiego Porozumienia Rad 

Seniorów w Krakowie. Na zakończenie podziękowała Naczelnikowi Wydziału Oświaty, Kultury 

i Spraw Społecznych Pani Bogumile Sadowej za profesjonalne przygotowanie i realizację 

spotkania rady seniorów z gośćmi z Niemiec. 

Ad.2. 

Przewodniczący Rady Powiatu przedstawił porządek obrad. 
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Porządek obrad: 

1 Otwarcie L sesja Rady Powiatu. 

2 Przedstawienie porządku obrad. 

3 Przyjęcie protokołu z XLIX sesji Rady Powiatu. 

4 Przyjęcie informacji o stanie środowiska w Powiecie Nowosolskim. 

5 Przyjęcie informacji o stanie realizacji zadań oświatowych oraz wynikach egzaminów 

maturalnych i zawodowych w roku szkolnym 2021/2022. 

6 Przyjęcie informacji o przygotowaniu szkół i placówek oświatowych do funkcjonowania 

w roku szkolnym 2022/2023. 

7 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu użytkowego nr 2 w 

budynku przy ul. Witosa 18 w Nowej Soli wraz z udziałem w zabudowanej nieruchomości 

wspólnej, stanowiącej współwłasność Powiatu Nowosolskiego. 

8 Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie 

statków lub innych obiektów pływających na rok 2023. 

9 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Powiatu Nowosolskiego na rok 

2022. 

10 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Nowosolskiego na lata 2022 – 2035. 

11 Analiza oświadczeń majątkowych. 

12 Sprawozdanie z prac Zarządu w okresie międzysesyjnym. 

13 Interpelacje, zapytania i wnioski radnych. 

14 Sprawy różne. 

15 Zamknięcie posiedzenia. 

 

Przewodniczący poinformował także, że do obrad dołączyło trzech radnych, więc aktualnie 

w sesji uczestniczy 20 radnych. 

Ad. 3. 

Rada Powiatu głosami 19 „za” i 1 „wstrzymuję się” przyjęła protokół z XLIX sesji. Prośbę 

o odnotowanie głosu „za” w protokole zgłosili – Pan Waldemar Wrześniak i Pan Andrzej Ziarek. 

Ad. 4. 

Rada Powiatu zapoznała się i przyjęła informację o stanie środowiska w Powiecie 

Nowosolskim /załącznik nr 4/. 

Ad. 5. 

Rada Powiatu zapoznała się i przyjęła informację o stanie realizacji zadań oświatowych 

oraz wynikach egz. maturalnych i zawodowych w roku szkolnym 2021/2022 /załącznik nr 5/. 

Ad. 6. 

Rada Powiatu zapoznała się i przyjęła informację o przygotowaniu szkół i placówek 

oświatowych do funkcjonowania w roku szkolnym 2022/2023 /załącznik nr 6/. 

Ad. 7. 

Pani Agnieszka Foltyn-Kupny Naczelnik Wydziału Geodezji i Gospodarki 

Nieruchomościami przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu 

użytkowego nr 2 w budynku przy ul. Witosa 18 w Nowej Soli wraz z udziałem w zabudowanej 

nieruchomości wspólnej, stanowiącej współwłasność Powiatu Nowosolskiego wraz  

z uzasadnieniem /załącznik nr 7/. 
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Wiceprzewodnicząca Komisji Gospodarki, Budżetu i Rynku Pracy Pani Alina Śmigiel 

przedstawiła opinię komisji – pozytywna.  

Głosowanie za podjęciem uchwały: 

• „za” – 19, 

• „przeciw” – 0, 

• „wstrzymuję się” – 0. 

Głosowało 19 radnych. Rada podjęła uchwałę. 

➢ Uchwała Nr L/316/2022 – załącznik nr 7a. 

Ad. 8. 

Pan Marek Skrzypczak Główny Specjalista ds. Zarządzania Kryzysowego zreferowała 

projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie statków lub 

innych obiektów pływających na rok 2023 wraz z uzasadnianiem /załącznik nr 8/. 

Wiceprzewodnicząca Komisji Gospodarki, Budżetu i Rynku Pracy Pani Alina Śmigiel 

przedstawiła opinię komisji – pozytywna. 

Głosowanie za podjęciem uchwały: 

• „za” – 19, 

• „przeciw” – 0, 

• „wstrzymuję się” – 0. 

Głosowało 19 radnych. Prośbę o odnotowanie w protokole głosu „za” zgłosił Pan Paweł Zwolski. 

Rada podjęła uchwałę. 

➢ Uchwała Nr L/317/2022 – załącznik nr 8a. 

Ad. 9. 

Pan Emil Chwiałkowski Skarbnik Powiatu przedstawił i omówił projekt uchwały  

w sprawie zmiany uchwały budżetowej Powiatu Nowosolskiego na rok 2022 /załącznik nr 9/. 

Wiceprzewodnicząca Komisji Gospodarki, Budżetu i Rynku Pracy Pani Alina Śmigiel 

przedstawiła opinię komisji – pozytywna. 

Dyskusja 

Radny Pan Andrzej Ziarek zapytał czy w ciągu roku wpłynęła subwencja oświatowa, która 

miała pokryć koszty podwyżek dla nauczycieli, ponieważ w przedstawionym projekcie uchwały 

wprowadzono zmiany, celem przeznaczenia środków na wynagrodzenia i pochodne właśnie dla 

nauczycieli. 

Skarbnik Powiatu Pan Emil Chwiałkowski odpowiadając poinformował, że wpływały  

w ciągu roku subwencje mające zapewnić pokrycie podwyżek dla nauczycieli, natomiast kwoty 

wprowadzane do budżetu są to wcześniej zabezpieczone środki zakwalifikowane w budżecie jako 

wolne środki. 

Głosowanie za podjęciem uchwały: 

• „za” – 19, 

• „przeciw” – 0, 

• „wstrzymuję się” – 1. 

Głosowało 20 radnych. Rada podjęła uchwałę. 
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➢ Uchwała Nr L/318/2022 (11-R) – załącznik nr 9a. 

Ad. 10. 

Pan Emil Chwiałkowski Skarbnik Powiatu przedstawił i omówił projekt uchwały  

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowosolskiego na lata 2022 – 2035 

/załącznik nr 10/. 

Wiceprzewodnicząca Komisji Gospodarki, Budżetu i Rynku Pracy Pani Alina Śmigiel 

przedstawiła opinię komisji – pozytywna. 

Głosowanie za podjęciem uchwały: 

• „za” – 20, 

• „przeciw” – 0, 

• „wstrzymuję się” – 0. 

Głosowało 20 radnych. Rada podjęła uchwałę. 

➢ Uchwała Nr L/319/2022 – załącznik nr 10a. 

Ad. 11. 

Pani Iwona Brzozowska Starosta Nowosolski przedstawiła informację z przeprowadzonej 

analizy oświadczeń majątkowych za rok 2021 /załącznik nr 11/. 

Pan Jarosław Suski Przewodniczący Rady Powiatu Nowosolskiego przedstawił informację  

z przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych za rok 2021 /załącznik nr 12/.  

Ad. 12. 

Sprawozdanie z prac Zarządu w okresie międzysesyjnym /załącznik nr 13/. 

Pan Andrzej Ziarek zapytał czy wniosek skierowany do Burmistrz Otynia o zrzeczenie się 

odszkodowania za grunty zajęte pod drogę w związku z realizacją inwestycji drogowej pn. 

„Rozbudowa drogi powiatowej nr 1029F na odcinku Niedoradz – granica powiatu w ramach 

zadania pn.: „Budowa ścieżki rowerowej Otyń – Niedoradz – Zielona Góra” był poprzedzony 

rozmowami, jaka jest kwota odszkodowania oraz czy jest odpowiedź. 

Pani Iwona Brzozowska udzielając odpowiedzi poinformowała, że Zarząd jest 

zobowiązany do pisemnego złożenia wniosku o zrzeczenie się odszkodowania na rzecz inwestora, 

wniosek złożono bez szacowania kosztów działek, dlatego nie ma możliwości wskazania kwoty 

odszkodowania, Burmistrz zrzekła się odszkodowania. Ponadto Starosta wyjaśniła, że jednostka 

samorządu może zrzec się odszkodowania bez wiedzy jakiej byłoby ono wysokości, ponieważ 

jeżeli mamy do czynienia z inwestycją realizowaną w interesie publicznym to z zasady zrzeka się 

odszkodowania.    

Ad. 13. 

Interpelacje, zapytania i wnioski radnych. 

Pan Przemysław Ficner zapytał czy wpłynęły rządowe środki finansowe przyznane 

samorządom w związku z sytuacją finansowo – ekonomiczną oraz na co zostaną przeznaczone. 

Pan Emil Chwiałkowski odpowiedział, że dotychczas otrzymał informację o kwocie 

6 070 000 zł, a wpłynęło 2 025 000 zł wprowadzono je do budżetu i przeznaczono na podwyżki 

dla nauczycieli, kolejne najprawdopodobniej zostaną jako wolne środki do budżetu na rok 

następny. 

Pan Andrzej Ziarek złożył wniosek aby przy podziale wspomnianych środków pamiętać  

o nowosolskim szpitalu, które jest jedną z najbardziej powiatowych instytucji, którą należy 

wspierać. 



Strona 5 z 5 

 

Pani Alina Śmigiel zwróciła się o udzielenie informacji na temat realizacji dokumentacji 

przebudowy drogi w Broniszowie. 

Starosta przybliżyła agendę działań oraz wyjaśniła, że termin wykonania dokumentacji 

uległ wydłużeniu, a aktualnym powodem jest postępowanie o wpisanie Alei Lipowej do rejestru 

zabytków. W dniu 27 października br. z inicjatywy Członka Zarządu Pana Andrzeja Staroszczuka 

odbyło się spotkanie z mieszkańcami Broniszowa podczas, którego poinformowano o stanie 

realizacji przedmiotowego projektu. 

Ad vocem Pani Alina Śmigiel zapytała czy informacje/zaproszenia o takim spotkaniu mogą 

być przekazywane radnym z terenu gminy Kożuchów, ponieważ również oni składali wnioski do 

budżetu o przebudowę drogi w Broniszowie. 

Pan Andrzej Staroszczuk tytułem wstępu przypomniał, że „za” podjęciem uchwały 

budżetowej zawierającej zabezpieczone środki na realizację dokumentacji Broniszowa, nie 

głosował żaden z wymienionych wnioskodawców oraz wyjaśnił, że organizatorem spotkania było 

sołectwo wsi, a ogłoszenia  o nim zamieszczone zostały na tablicach informacyjnych  

i w Internecie. 

Pan Zygmunt Muszyński w związku ze składanymi wnioskami o ujęcie realizacji 

inwestycji w budżecie na 2023 rok zapytał czy składane przez radnych wnioski były już 

weryfikowane, ponieważ otrzymał odpowiedź z Powiatowego Zarządu Dróg na dwa z trzech 

złożonych wniosków. 

W odpowiedzi Starosta poinformowała, że sprawdzi przekazaną przez radnego informację.        

Pani Alina Śmigiel doprecyzowała, że wcześniejsze pytanie skierowała do Starosty oraz 

ponownie zaakcentowała, że jeżeli takie spotkania się odbywają to radni z Kożuchowa oraz władze 

gminy powinny zostać poinformowane. Odnosząc się do głosowania nad budżetem, podkreśliła, 

że jest to głosowanie nad całym budżetem i nie można mówić, że radni z Kożuchowa głosowali 

przeciwko realizacji tego zadania. Na zakończenie zapytała jaka kwota został przeznaczona na 

dokumentację. 

Pani Iwona Brzozowska poinformowała, że w odniesieniu do kwoty przeznaczonej na 

dokumentację odpowiedzi udzieli pisemnie. Ponadto w temacie spotkań podkreśliła, że 

organizatorem spotkania był Sołtys Broniszowa i nie wpłynęło żadne oficjalne zaproszenie na nie. 

Ad. 14. 

W sprawach różnych Przewodniczący Rady Powiatu Pan Jarosław Suski poprosił radnych 

o pozostawienie w Biurze Rady tabletów, celem aktualizacji oprogramowania i konserwacji. 

Następnie poinformował o otrzymaniu odpowiedzi od dyrektora szpitala na zapytanie w sprawie 

skargi, która wpłynęła do wiadomości Rady Powiatu, odpowiedź ta jest dostępna do wglądu  

w Biurze Rady i Zarządu. 

Pan Grzegorz Zwarycz w nawiązaniu do podejmowanego w przeszłości przez radę tematu, 

budowy parkingu przy nowosolskim szpitalu, zapytał na jakim etapie jest tworzeniu projektu tego 

parkingu oraz jakie działania były podejmowane przez ostatni rok. 

Starosta poinformowała, że odpowiedzi udzieli pisemnie.     

Ad. 15. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad o godzinie 10:20 Przewodniczący Rady 

Powiatu zamknął L sesję Rady Powiatu Nowosolskiego. 

protokół przygotowała: Magdalena Koza 

 

         PRZEWODNICZĄCY 

            RADY POWIATU 

          /-/ 

              Jarosław Suski 


